
Protokół Nr 7.15

z posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które odbyło się
w dniu 23 kwietnia 2015 roku w godzinach 1345– 1455

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Andrzej Koc.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji   w/g  załączonej  listy    obecności;  na
15 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 12.  W związku z tym obrady Komisji
i podejmowane decyzje są prawomocne.
W  posiedzeniu  Komisji  nie  uczestniczyli  radni:  Jan  Gróndwald,   Krzysztof  Wiloch
i Bogusław Wisowaty.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Sekretarz Miasta – Marcin Radziłowicz,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
 Naczelnik Wydziału Edukacji –  Stanisław Zalewski,
 Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds współpracy z organizacjami pozarządowymi – Maciej 

Juchniewicz,
 radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Przyjęty porządek obrad:

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Omówienie sprawozdania z realizacji Ełckiego Programu Współpracy Samorządu Miasta
Ełku  z sektorem pozarządowym w roku 2014.

4. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Miasta za 2014 rok w dziale kultura fizyczna
i turystyka . 

5. Opinia Komisji do projektów uchwał:.

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2015-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2015,  

3) innych  z  porządku  sesji  Rady  Miasta  zaplanowanej  na  dzień  24  lutego  2015  r.
i dotyczących prac Komisji.

6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1    
Przewodniczący Komisji Andrzej Koc na wstępie przywitał przybyłych na posiedzenie;

radnych,  Sekretarza  Miasta,  Naczelników  Wydziałów,  a  następnie  zapoznał  zebranych
z propozycją porządku obrad.
Członkowie  Komisji  jednomyślnie  -  poprzez  aklamację  przyjęli  proponowany  porządek
obrad jw.
 

Do punktu  2 
Przewodniczący  Komisji  Andrzej  Koc  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do  protokółu

z poprzedniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  jednomyślnie  –  poprzez  aklamację  przyjęli

protokół Nr 6.15 z dnia 26 marca 2015 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Do punktu  3
 Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds współpracy z organizacjami pozarządowymi Maciej

Juchniewicz  omówił  sprawozdanie  z  realizacji  Ełckiego  Programu Współpracy samorządu



miasta Ełku z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku  publicznego  na  rzecz  wspólnoty  samorządowej  w  roku  2014  –  sprawozdanie
w załączeniu do protokołu.

Wywiązała się dyskusja.
Radny  Tomasz  Przekop  –  z  jakimi  problemami  najczęściej  borykają  się  organizacje

pozarządowe?
Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds współpracy z organizacjami pozarządowymi Maciej

Juchniewicz  –  dotyczy  to  najczęściej  wydawania  środków  niezgodnie  z  zawartą  umową,
nieterminowe  rozliczenie,  nie  korzystanie  z  aneksów,  oferty  z  internetu,  niewłaściwa
weryfikacja. W ciągu roku zawieramy ok. 210 umów.

 Radny Tomasz Przekop – jaka była kwota zwrotu wynikając ze stwierdzonych uchybień?
Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds współpracy z organizacjami pozarządowymi Maciej

Juchniewicz – około 8-9 tys. zł z tych 210 umów.
Radny Nikodem Kemicer – czy przewiduje się wprowadzenie weksli in blanco? Czy są

organizacje, którym zakwestionowano wydatki i teraz nie mają środków na zwrot?
Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds współpracy z organizacjami pozarządowymi Maciej

Juchniewicz – toczy się jedna sprawa, gdzie zostały zakwestionowane wydatki.
Radca prawny Zbigniew Rachwalski – odnośnie czeków in blanco – jest taka możliwość,

ale należy się zastanowić, czy byłoby to celowe.
Radny Michał Tyszkiewicz  zgłosił wniosek o przedłożenie zestawienia z ostatnich 4 lat

organizacji, które otrzymały najwięcej środków z budżetu miasta.

Do punktu  4
 Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Ełku

za  2014 rok  w części  dotyczącej  działu  926 –  kultura  fizyczna i  sport  oraz  działu  630 –
turystyka.
Dział 630 turystyka:
-  Wydatki  dotyczące  realizacji  projektu  „Modernizacja  i  rozbudowa  regionalnego  systemu
informacji  turystycznej”  -  projekt  dofinansowany  ze  środków  Europejskiego  Funduszu
Rozwoju  Regionalnego  85%  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Warmia  i
Mazury na lata 2007-2014. Wydatki dotyczą audytu zewnętrznego projektu.
- Projekt „Rozwój turystyki aktywnej płaszczyzną polsko-rosyjskiej współpracy” - w ramach
projektu wydatki m.in. na wynagrodzenia osobowe i pochodne od wynagrodzeń pracowników
zaangażowanych  w  obsługę  projektu.  Zakup  materiałów  biurowych,  opłaty  serwisowe  za
wizyty dla uczestników wymiany turystycznej.
-  Projekt  „Rozwój  turystyki  transgranicznej  w Ełku i  Alytusie” -   realizowany z udziałem
środków Unii  Europejskiej  w  ramach  Programu  Współpracy Transgranicznej  Polska-Litwa
(dofinansowanie 85%) - szczegóły w opisie zwartym w sprawozdaniu.
Dział 926 – kultura fizyczna i sport:
-  Obiekty sportowe – usunięto usterki  budowlane na zadaniu „Kompleksowa modernizacja
obiektów sportowo-rekreacyjnych MOSiR”
- Instytucje kultury fizycznej – MOSiR – wydatki realizowane przez Miejskie Ośrodek Sportu
i Rekreacji,
-  Wydatki  realizowane  i  nadzorowane  przez  Biuro  Współpracy  z  Organizacjami
Pozarządowymi,
- Wydatki realizowane i nadzorowane przez Wydział Promocji, Sportu i Kultury – szczegóły
w sprawozdaniu.

Przewodniczący  Komisji  Andrzej  Koc  –  miejsce  przeznaczone  na  karawaning  i  pole
namiotowe przy plaży miejskiej – jak wygląda rentowność? Koszty utrzymania do dochodów?

Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  –  z  samego karawaningu dochód – 27 tys.  zł,  pole
namiotowe 5 tys zł. 

Radny Ireneusz Dzienisiewicz  dodał,  że  ogólne zainteresowanie  karawaningiem jest  w
sezonie. Należy się jednak liczyć z tym, że nie jest to obiekt rentowny. Duży wpływ mają
warunki pogodowe.



Podczas dalszej dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Ełku za 2014
rok,  radny  Michał  Tyszkiewicz  zwrócił  się  z  wnioskiem  o  przedłożenie  szczegółowego
wykazu wydatków Ełckiego Centrum Kultury za 2014 rok (ze szczególnym uwzględnieniem
imprez).

Do punktu  5  
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2015-2027, który obejmuje zmiany:
W załączniku nr 1 zmiany w roku 2015, w tym:
 1. Zwiększa się dochody w 2015 r. o kwotę 566 186 zł, w tym:
    -  dochody  bieżące o kwotę 25 160 zł (25 000 zł dochody z tytułu zastępstwa 
         procesowego w Urzędzie Miasta, 160 zł na realizacje projektu: „Przygotowanie 
         dokumentów strategicznych dla ełckiego obszaru funkcjonalnego województwa 
         warmińsko - mazurskiego”),  
    - dochody majątkowe o kwotę 541 026 zł (dofinansowanie z Banku Gospodarstwa 
        Krajowego Departament Funduszy Mieszkaniowych na „Adaptację budynku 
        użytkowego na socjalny przy ul. Łukasiewicza 6A”),
2. Zwiększa się wydatki 2015 r. o kwotę 1 500 737 zł, w tym:
    - wydatki bieżące o kwotę 92 878 zł (160 zł na realizację projektu: „Przygotowanie 
         dokumentów strategicznych dla ełckiego obszaru funkcjonalnego województwa 
         warmińsko - mazurskiego”, 30 000 zł na dotację dla organizacji pozarządowych – 
         realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
        Alkoholowych na 2015 rok, 25 000 zł wydatki Urzędu Miasta – zastępstwa procesowe, 
        37 718 zł na zwiększenie wydatków bieżących MOSiR w Ełku),
    - wydatki majątkowe o kwotę 1 407 859 zł (1 157 859 zł - Adaptacja budynku 
        użytkowego na socjalny przy ul. Łukasiewicza 6A, 250 000 zł - przebudowy schodów 
       terenowych pomiędzy ulicą Wojska Polskiego i ul. Pułaskiego w Ełku). 
3. Zwiększa się przychody budżetu 2015 o kwotę 934 551 zł z tytułu wolnych środków.
     Deficyt budżetu wyniesie 10 387 989 zł
Wywiązała się dyskusja.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  powiedział,  że  niepokoi  go  sprawa  modernizacji
schodów terenowych pomiędzy ulicą Wojska Polskiego i ulica Pułaskiego – czy nie można było
tego zadania wprowadzić wcześniej, np. w styczniu-lutym? Teraz w sezonie letnim może być
problem.

 Sekretarz Miasta Marcin Radziłowicz – termin zawsze jeszcze można zmienić. Planuje się
wykonanie tego remontu etapowo.

2)   Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
miasta Ełku, w części będącej w zainteresowaniu członków Komisji:
VI)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Mienia
Komunalnego:
Wprowadzenie  zadań inwestycyjnych  – przebudowy schodów terenowych  pomiędzy ulicą
Wojska Polskiego, a ul. Pułaskiego w Ełku. Stan techniczny schodów jest bardzo zły, od 5 lat
corocznie prosimy o wpisanie zadania do budżetu. W roku 2011 PUK wymieniał kostkę 
na spocznikach schodów jako zabieg doraźny. 
W obecnej chwili schody mają pokruszone stopnie są nierówne, spoczniki pofalowane, 
a zjazd dla wózków grozi kalectwem. Ponadto od strony niezakończonej zabudowy t. j. strona
prawa od ulicy Wojska Polskiego nie ma oparcia jest pusta. 
Finansowanie zadania – 250 000 zł (dział 600, rozdział 60017 § 6050), z wolnych środków lat
ubiegłych. 
VII)  w zakresie  wydatków realizowanych i  nadzorowanych przez  Wydział  Promocji,
Sportu i Kultury:
Zmiany  w  planie  finansowym  Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  w  Ełku,  które
spowodowane są potrzebą zatrudnienia 1 osoby w związku z zakończeniem realizacji projektu



„Rewitalizacja  zdegradowanych  terenów komunalnych  dla  rozwoju  funkcji  rekreacyjno  –
turystycznej w mieście”.
Źródło finansowania: wolne środki.

Radny Michał Tyszkiewicz zwrócił się z pytaniem o potrzebę zatrudnienia 1 pracownika
w MOSiR – jakie będą jego obowiązki?

Sekretarz Miasta Marcin Radziłowicz – przydzielenie zadań służbowych dla pracownika jest
w  gestii  Dyrektora  MOSiR.  Potrzebna  jest  osoba  do  działań  w  promocji  i  marketingu.
Konieczność zatrudnienia wynika z zobowiązań dot. trwałości projektu, gdzie otrzymaliśmy ok.
3 mln dofinansowania ze środków zewnętrznych.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  przy  0  głosach”przeciw”
i 1 głosie „wstrzymującym” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały   w sprawie  zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2015-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  przy
0 głosach”przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w
sprawie zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2015 rok. 
3) Nie omawiano innych projektów uchwał z porządku sesji Rady Miasta zaplanowanej na
dzień 30 kwietnia 2015 r. i dotyczących prac Komisji.

Do punktu  6  
Radny  Nikodem Kemicer  zgłosił  wniosek  o   przygotowanie  na  następne  posiedzenie

Komisji koncepcji działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji,

Radny Tomasz Przekop zwrócił uwagę na następujące sprawy:
-  potrzebę  naprawy kolorowego podświetlenia  mostu  do  wyspy  Zamkowej  jeszcze  przed
sezonem turystycznym,

- rozważenie możliwości usunięcia z jeziora Ełckiego statifloksów -  w porozumieniu z ich
właścicielem,
- naprawienie kserokopiarki w Biurze Organizacji Pozarządowych przy ul. Małeckich 3.

Radny Michał Tyszkiewicz zwrócił uwagę, że usunięcie statifloksów z jeziora Ełckiego, to
bardzo duże koszty.

Radny Piotr Karpienia poruszył sprawę zakazu parkowania samochodów dostawczych na
promenadzie. Właściciele lokali tam usytuowanych mają problemy z dostawą towaru.

Sekretarz Miasta Marcin Radziłowicz powiedział, że są tam wyznaczone miejsca specjalnie
do rozładunku. Innego rozwiązania nie może być, jest to strefa zamieszkania.

Jeśli  chodzi  o  kserokopiarkę  w  Biurze  Organizacji  Pozarządowych,  to  biuro  otrzyma
sprawną do czerwca br.

Radny Nikodem Kemicer  zwrócił  się  o  rozważenie  ewentualnego zwiększenia  zasobów
kadrowych  w  Biurze  Organizacji  Pozarządowych,  Mogłaby  to  być  osoba  pozyskana
z projektu.  

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
  Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
   Andrzej Koc 


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

